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NOTAT 

Notat vedr. dagsordenspunkt 26 på Kultur- og Fritidsudvalgets 

møde den 20. juni 2018 vedr. FIA Formula E Championship 

Projektgruppen bag initiativet om at afvikle et FIA Formula E 

Championship i København (Copenhagen E-Prix) har anmodet Kultur- 

og Fritidsforvaltningen om, at nedenstående punkt 1-4 (kursiv) indgår 

i Kultur- og Fritidsudvalgets behandling af sagen den 20. juni 2018.  

 

Kultur- og Fritidsforvaltningen (KFF) har udarbejdet korte 

bemærkninger til hvert fremsendt punkt.  

 

1. Foruden det fremsendte budget ønsker Projektgruppen, at 

Kultur- og Fritidsudvalget også tilkendegiver dets indstillling til 

det fortsatte arbejde, hvis det samlede kommunale tilskud, 

som tidligere tilkendegivet, reduceres til kun at omfatte 

udgifterne til civil works estimeret til ca. 30 mio. kr. i 

forundersøgelsen (feasibility study). Det skal understreges, at 

denne udgift er stærkt reduceret fra år 2. 

 

KFF bemærkninger: Kultur- og Fritidsudvalget er i indstillingen oplyst 

om de årlige estimerede økonomiske omkostninger for Københavns 

Kommune af et værtskab for FIA Formula E Championship.  

Forvaltningen understreger, at materialet, herunder det estimerede 

budget, ikke er vurderet af Teknik- og Miljøforvaltningen, hvilket vil 

være en forudsætning for en videre politisk behandling. 

 

2. Ud fra et gentaget ønske om at sikre København som 

skandinavisk værtsby for kommende FIA Formula E 

Championship har Formula E Operations Ltd senest tilbudt, at 

man herfra vil sørge for restfinansieringen, hvis der kan 

skaffes samlet offentlig investering i år 1 på 7,5 mio euro. 

 

KFF Bemærkninger: En reduktion af det estimerede, samlede 

offentlige tilskudsbehov fra ca. 66 mio. kr. (som angivet i 

indstillingen) til ca. 55 mio. kr. ændrer ikke ved Kultur- og 

Fritidsforvaltningen vurdering og indstilling.  

 

3. Hvordan anbefaler udvalget, at projektgruppen bag 

COPENHAGEN E-PRIX skal forholde sig til den videre 

behandling af en ansøgning i Borgerrepræsentationen? 

Spørgsmålet er relevant, idet Borgerrepræsentationen 
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allerede har taget stilling til behandling af Formel 1 initiativet, 

uden at dette har fulgt den sagsbehandlingsgang, som vi er 

blevet anbefalet gennem Kultur- og Fritidsforvaltningen. En 

procedure som vi hele vejen har fulgt. 

 

KFF bemærkning: Kultur- og Fritidsforvaltningen har i relation til FIA 

Formula E Championship fulgt proceduren for behandling af 

eventhenvendelser til Københavns Kommune.   

 

4. Vedr. øvrige mega events i København i 2020-22 så vil de ikke 

overlappe mulighederne for værtsskab.  

 

KFF bemærkning: Eventen afvikles i juni måned, hvor mange af byens 

tilbagevendende festivaler også finder sted. Etablering – og 

reetablering af løbsruten for FIA Formula E Championship strækker 

sig over en periode på flere uger og vil på den måde påvirke 

byrummet og byens logistik før og efter selve eventen. Timing og 

planlægning af et værtskab for Copenhagen E-Prix vil således skulle 

koordineres i forhold til disse øvrige events.    


